
 

 

 Referat Skolebestyrelsesmøde d. 21/4-2022 kl. 19-21  

 

 

Tid Pkt. Hvad Hvem 

19.00 1 Godkendelse af referat og dagsorden (B) 

 

Ref.: Begge dele godkendt.  

 

 

19.05 2 Nyt fra skolens elevråd (O) 

- Opfølgning fra sidste møde 

 

Ref.: Liva var kommet selv, og havde noter fra elevrådet 

med.  

Der arbejdes med plancher til toiletterne, for at højne 

hygiejnen. Arbejdet startes snart.  

 

Elevrådet arbejder med en ”legedag”, hvor der kommer en 

konsulent. Evt. en fordybelsesdag i starten af næste 

skoleår.   

Dette er også for at inspirere legepatruljen.  

Elevrådet vil gerne rydde op i cykelskuret.  

Fredagsdans vil de også gerne have i gang igen.  

 

Endelig vil elevrådet gerne videre med hyggelige 

arbejdsområder på skolen. Evt. kan der laves noget på 

biblioteket?  

 

Ro kunne også laves ved at bruge hørebøffer.  

JH bestiller en håndværkerversion hjem til afprøvning i 

nogle klasser.  

 

Elevrådet  

19.30 3 Princip for elevrådets arbejde (se bilag) (B) 

 

Ref.: Princippet blev gennemgået og rettet til. 

 

Princippet gennemgås med personalet, og her drøftes et 

punkt om balancen mellem demokrati og bureaukrati. Målet 

er at elevrådet opnår lidt hurtigere sagsbehandling ved 

mindre bagatelsager.  

Bagatelsager kan defineres af elevrådets lærer, og der kan 

umiddelbart sættes i værk – fx efter orientering/information 

Tine 
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https://gjernskole.aula.dk/vores-skole/principper/princip-elevradets-arbejde


 

 

på et af de ugentlige mandagsinfo-møde. Så der ikke skal 

afventes til et lærermøde om en måned. 

 

Desuden blev der talt om at elevrådet godt kunne involveres 

i flere arbejdsgrupper og udvalg fx Trimdag? Juleklippedag? 

Andre udvalg? 

Dette kan også gælde for andre børn end elevrådet og kan 

højne børnenes medindflydelse.  

19.50 4 Princip for sund kost og bevægelse (se bilag) (B) 

 

Ref.: Princippet blev gennemgået og rettet til.  

 

Der var en længere drøftelse af muligheden for at få 

mere/bedre/mere spændende skolemad.  

Det er en mulighed at gå i dialog med delikatessen/bake-off 

i SPAR om evt. levering af pizzasnegle el lign et par gange 

om ugen. TS og JH undersøger.  

 

Tine informerede om en forestående cykelstrategi.  

Der nedsættes et udvalg, når det bliver mere konkret. 

Drøftelse af om skolen har for meget fokus på præstation fx 

ifm. 100 km cykelløbet? Skolen anerkender også mange 

andre ting til morgensang (fx skuespillet ifm. skolefesten, 

legepatruljens arbejde og elever, som er på med oplæg til 

morgensang).  

Måske skal bestyrelsen være repræsenteret i cykelstrategi-

udvalget?  

 

Der var drøftelse af, hvordan de trygge 

omklædningssituationer skabes for børnene. Princippet 

rummer i nuværende form både retning og mulighed for at 

lave alternative løsninger, hvor dette er påkrævet. Derfor 

ændres der ikke yderligere under dette punkt.  

Tine 

20.15 5 Skolemælksordningen – skal den fortsætte? (B) 

 

Ref.: 

TS foreslår at afskaffe skolemælksordningen af flere grunde. 

Ernæringsmæssigt: De nyeste kostråd foreskriver at børn 

drikker vand i stedet for mælk.  

Klimamæssigt: Mælk er en animalsk produktion et meget 

lidt bæredygtigt produkt. Der er desuden meget 

emballagespild og affald i skolegården.  

 

Bestyrelsen fortæller om spild af mælk og andre knap så 

gode erfaringer.  

 

Enighed i bestyrelsen om at afskaffe skolemælken fra 

kommende skoleår. Sekretæren undersøger formalia 

omkring opsigelse af aftalen. Tine orienterer i nyhedsbrev til 

forældrene i løbet af de kommende måneder.  

 

Det ledte desuden til en drøftelse af om køleskabene i 

klasserne bliver brugt. Det undersøges evt. af elevrådet.  

 

Tine 

https://gjernskole.aula.dk/princip-sund-kost-og-bevaegelse


 

 

20.30 6 Skolebestyrelsesvalg 2022 (O) 

- Nyt fra valgbestyrelsen 

- Information sendt til forældregruppen d. 24. marts 

 

Ref.: Der er pt ikke kommet nye kandidater. Det er 

forventeligt, men der sendes reminder ud igen.  

Karin laver skolens årsberetning, der præsenteres på 

valgmødet. 

 

(Karin), Lise 

og Tine 

20.35 7 Afrunding af bestyrelsesperioden (B) 

- Hvordan slutter vi af og laver overdragelse til ny 

bestyrelse? 

 

Ref.: Gry og Torben er genvalgt som 

personalerepræsentanter.  

 

Junimødet med deltagelse af både aftrædende og nye 

bestyrelsesmedlemmer og en form for spisning/socialt 

samvær er en god anledning til afrunding og evt 

konstituering af ny bestyrelse. 

På dette møde konstitueres den nye bestyrelse, og 

mødestrukturen for kommende periode aftales.  

 

Dette blev vedtaget.  

 

(Karin) og 

Tine 

20.45 8 Sidste nyt fra undervisningsdelen og fritidsdelen (O) 

 

Ref.:  

 

• Evaluering af uge 14/skolefestugen var meget positiv 

blandt personalet.  

• Skolefesten var super god med boder og musik.  

• I uge 19 af holdes verdensmålsuge for hele skolen.  

• I uge 23 er der udeuge/washingtondage for hele 

skolen.  

• Arbejdstilsynet har varslet besøg.  

• Drøftelse om kommunikation mellem skole og hjem 

og har været tilbage ved personalet.  

• Samarbejdsmodellen, trivselsmåling, 

læsekonferencer i gang.  

• Ny mooncar-bane og marked i SFO.  

• Loppemarked med genbrugstema 29/4 

• Gøglermarked 3/6 fra kl 12.30. Info kommer.  

• Jesper Carlo Larsen er startet godt op som lærer på 

skolen.  

Personale og 

ledelse 

20.55  Evt. 

 

Ref.: 

 

 

  Punkter til kommende møder: 

- Princip for inklusion og mellemformer 

- Princip for ordblindeindsatser 

- Elevplaner/meddelsesbog/udvidet meddelelsesbog 

 

 


